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van dijkgraaf en hoogheemraden, ter behandeling in de Verenigde Vergadering van 21 april 
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Aanwezig: 

dhr. mr. M.A.P. van Haersma Buma  dijkgraaf, voorzitter 

dhr. drs. M. Smits    hoogheemraad 

mevr. mr. A.J. Buisman    secretaris 

dhr. ir. L.P.I.M. Hombergen   PvdA 

mevr. drs. A.C.J. Jans AWP Delfland 

dhr. ir. F.L.J. van Kasteren AWP Delfland 

dhr. mr. P. van den Berg   Bedrijfsgebouwd 

mevr. N.J. Dijkshoorn - van Dijk  Ongebouwd 

mevr. M.D.M. Ammerlaan-Romeyn  Ongebouwd 

dhr. drs. L.W. Nanninga   Water Natuurlijk  
dhr. ir. J.B. Simon    Partij voor de Dieren 

dhr. mr. S.F. Fekkes    50PLUS 

dhr. J.G.M. Schouffoer Natuurterreinen 

dhr. R.A.C. Kuijvenhoven CDA 

mevr. drs. M.J. Hilders VVD 

dhr. mr. Y. Lont ChristenUnie-SGP 

 

Afwezig: 

mevr. mr. Th. Eekhout VVD 

 

Voorts is aanwezig: 

dhr. drs. M.H.J. Brandt   agendapunt B4.01 

dhr. P. Coret     agendapunt B4.09 

dhr. B. van Egmond    agendapunt B4.10 

 

1. Opening, vaststellen agenda 

 

De voorzitter opent de vergadering om 9.00 uur en heet de aanwezigen welkom.  

 

De agenda 

 

Mevrouw Jans wil het informatieve stuk over de RBG bespreken. 

 

De heer Hombergen vraagt om een behandelvoorstel bij het jaarverslag en vooral over het 

vertrouwelijke stuk PPS. De PvdA-fractie heeft ook iets te zeggen over de precario, 

agendapunt B.11. 

 

De heer Schouffoer ziet dat de schriftelijke vragen bij de bespreekstukken staan en vraagt of 

dit betekent dat hij zich niet specifiek als spreker hoeft te melden. De voorzitter bevestigt dat 

de heer Schouffoer als spreker bij dit agendapunt vermeld stond.  
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Met deze aanvullingen wordt de agenda vastgesteld. 

 

2. Vaststellen notulen van de vergaderingen van 2 februari 2016 

 

De notulen worden ongewijzigd vastgesteld. 

 

Naar aanleiding van pagina 5 meldt de heer Nanninga dat hij geen buitenlandse bachelortitel 

heeft verkregen, maar dat de bachelorparty een succes was. 

 

De toezeggingenlijst wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

3.  Mededelingen 

 

a. Terugkoppeling gemeenschappelijke regelingen 

 

Er zijn geen mededelingen vanuit de gemeenschappelijke regelingen. 

 

b. Terugkoppeling uit Unie Commissies 

 

Naar aanleiding van de recente ledenvergadering van de Unie van Waterschappen vertelt de 

voorzitter dat de discussie over de financiering van de transitiekosten digitalisering in verband 

met de invoering van de Omgevingswet nog steeds loopt. De stand van zaken bij de 

verschillende partijen wordt in beeld gebracht. Delfland heeft dit al opgepakt en hoeft geen 

extra kosten voor te maken. Onderhandelingsresultaten van het overleg tussen de minister en 

de koepels worden voor de zomer verwacht.  Ook de jaarrekening van de Unie is aan de orde 

geweest. Hierbij bleek dat Delfland niet alleen stond in zijn kritische houding over de 

huisvesting van het Uniebureau.  

 

4. B. Bespreekstukken 

 

01. Jaarverslag 2015 inclusief financiële jaarrekening 

 

Eerste termijn 

 

Mevrouw Hilders constateert dat het college meer in control is dan vroeger. Ze mist de reactie 

van de Rekeningcommissie en het accountantsverslag. Het exploitatieoverschot is een 

minpunt. Hopelijk kijkt de Rekeningcommissie hier kritisch naar. De prestatie-indicatoren zijn 

op een aantal punten in het jaarverslag onvoldoende verhelderend. Her en der ontbreken 

toelichting, analyse en/of maatregelen. Bij de watertoets wordt kennelijk binnen de termijn 

advies uitgebracht, maar er wordt niets gezegd over de opvolging hiervan. Spreekster vraagt 

naar de stand van zaken van het vaarwegbeheer en hoe het zit met de vijf projecten waar 

3DI: welke projecten dit waren en wat ze hebben opgeleverd. Ten aanzien van de bestuurlijke 

watertafels vraagt ze om de toezegging van een lijstje met onderwerpen en besluitenlijsten 

na te komen. 

 

Mevrouw Dijkshoorn complimenteert het college met het tijdig uitkomen van de jaarrekening. 

Ze is blij met het overzicht waaruit blijkt dat de aansluiting tussen de rapportages goed is. Er 

staat wel een aantal slordigheden/schrijffouten in de rapportage; om te beginnen staat het 

jaartal op pagina 1 verkeerd. Uit pagina 12 blijkt dat er een juiste beslissing is genomen met 

betrekking tot de belastingopbrengsten en kwijtschelding. De verschillen worden goed 

verklaard. Het accountantsverslag ontbreekt als bijlage. Op pagina 62 over het Natuurarrest 

blijkt er een afwijking te bestaan van Ongebouwd naar Natuur. Ze vraagt om een toelichting 

op de wijzigingen. Verder mogen diverse indicatoren scherper. 

 

De heer Hombergen is kritisch over de jaarrekening is, omdat het verslag van de accountant 

en de reactie van de Rekeningcommissie ontbreken. Bij de jaarplanning van volgend jaar zou 

er meer tijd geboden moeten worden om ook de bevindingen van de Rekeningcommissie in 

de beeldvorming mee te nemen. Het jaarverslag zelf is ook bedoeld voor een breder publiek. 

Toch is het vrij eenzijdig afgestemd op ingewijden, met veel detailniveau, terwijl de 
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belangrijke kwesties niet echt naar voren komen. Spreker hoopt dat er nog een publieksversie 

komt. Verder vindt hij dat in het verslag niet duidelijk verantwoording wordt afgelegd over het 

gebruik van gedelegeerde bevoegdheden. Op verschillende plekken staat dat er zaken 

vertraagd zijn door personele tegenvallers. De indruk ontstaat dat de organisatie de kritische 

ondergrens heeft bereikt, als ziekteverzuim al tot vertragingen leidt. Dit is een zorgelijke 

situatie. In het toekomstbeeld van de PPS is een sluitende businesscase nodig. Spreker 

informeert naar het toekomstige grondgebruik in verband met de grondverkopen bij ’s- 

Gravenzande en wat het beleid van Delfland in dezen is. De voortgang in schoon water is niet 

controleerbaar genoeg. Verder staan er diverse onduidelijke zinsneden in het verslag, 

bijvoorbeeld ten aanzien van de resultaten op innovatiegebied. Het verslag zit vol met open 

einden zonder verdere uitwerking van de resultaten.  

 

De heer Kuijvenhoven is tevreden over het behoorlijke resultaat in de jaarrekening. 

Tegelijkertijd is de Uittredingsvergoeding uit de GR Grondwateronttrekking Delft-Noord 

betaald. Er zit hier en daar te veel ruimte in de begroting. Er is sprake van structureel hogere 

opbrengsten en lagere kosten. Het programma Instrumenten is regelmatig vaag ten aanzien 

van de resultaten. Het programma Organisatie bespreekt de flexibele werkplekken. Spreker 

hoort graag wat hier begroot was en wat de ambitie voor de komende jaren is. De 

energiebesparing blijkt moeilijk te halen, maar wat is de consequentie van die constatering? 

In tabel 6.5 staat een aantal stevige afwijkingen van de begroting, zoals de daling van sociale 

premies en de verdubbeling van kosten van personeel van derden. In tabel 6.6. vertoont de 

opbrengst van de zuiveringsheffing een significante daling. 

 

De heer Fekkes spreekt waardering uit voor de opstellers van het jaarverslag. Voor zover 

zaken afwijken is de toelichting over het algemeen afdoende. De toevoer van het overschot 

aan de reserve aflossing heeft zijn instemming. Hij mist de verklaring van de accountant en 

de bevindingen van de Rekeningcommissie. Het bedrag van de 800.000 euro dat aan 

innovatie is besteed, mag beter worden toegelicht in termen van resultaten. Verder is de 

vraag hoe het kan dat er in 2016 nog steeds belastingvorderingen openstaan van 2014. Het 

ziekteverzuim is aan de hoge kant. Spreker vraagt of daar bijzondere factoren een rol bij 

spelen. Ook wil hij weten hoe de bedragen worden geboekt voor de projecten die uit 2015 

doorlopen in de daaropvolgende jaren. 

 

De heer Simon is redelijk tevreden. De tekst is een beetje aan de zakelijke kant, maar er 

zitten gelukkig weinig afkortingen in. De constatering dat 100% van de klachten binnen de 

termijn wordt afgehandeld zegt niets over de kwaliteit van de afhandeling. De prestatie-

indicatoren mogen nog wel kritisch bekeken worden. Het is jammer dat 

energiebezuinigingsdoelstellingen niet gehaald worden. Tabel 2.3 op pagina 12 is moeilijk te 

interpreteren. De belastingopbrengsten zijn moeilijk tot de tabellen terug te leiden. Dat geldt 

ook voor frictiepost voor de personeelskosten. 

 

De heer Lont heeft de indruk dat het scherp aan de wind zeilen her en der ondergesneeuwd 

raakt. Ook hij is benieuwd naar de details van de watertoets. Het lijkt erop dat er veel 

geleend wordt voor kasgeld. Hierop krijgt hij graag een toelichting. De prestatie-indicator 

voor de keur is 25%; hij vraagt zich af wat hiermee wordt bedoeld. De egalisatiereserve 

wordt ook voor Ongebouwd gebruikt. De vraag is of dit incidenteel of structureel is. Tot slot 

merkt spreker op dat Delfland doorgaans niet heel positief in het nieuws komt en vraagt hoe 

dit feit zich verhoudt tot het percentage eigen berichten die door de media worden 

overgenomen. 

 

De heer Van den Berg vindt dat de bevindingen van de Rekeningcommissie zeker voor de VV 

ontvangen moeten worden om uiteindelijke conclusies over het jaarverslag te kunnen 

trekken. Wellicht kan de voorzitter nu vast mondeling een toelichting geven op de conclusies 

van de Rekeningcommissie. Het voorspellend vermogen van de begroting lijkt toch wel iets te 

wensen over te laten. Spreker vraagt welke inspanningen het college doet om het realisme 

van de begroting te verbeteren. In tabel 4 over de frictiekosten blijft onduidelijk welke 

frictiekosten en stelposten zijn benut en welke lering eruit wordt getrokken. Spreker vraagt 

om een toelichting op de toevoeging van 2,2 miljoen euro voor dubieuze debiteuren. Hij 

betwijfelt sterk of het mogelijk is om het resultaat toe te voegen aan de Reserve aflossing 

2023, terwijl deze nog niet bestaat. Ook is hij benieuwd welk effect deze reserve zal hebben 



4 

 

voor de schuldenpositie. Op beide vragen wil hij graag voor de VV een antwoord. Nu de 

aanbesteding voor de huisvesting is geslaagd, is de vraag hoe gunstig deze is uitgevallen. Een 

publieksvriendelijke versie van het jaarverslag zou zeker wenselijk zijn. 

 

Mevrouw Jans vindt het verslag en de managementsamenvatting leesbaar, al staan er enkele 

redactionele fouten in. Ze adviseert het college voortaan iemand te laten meelezen. De 

toelichting is uitgebreider dan in het verleden. De Bestemmingsreserve aflossingen en 

leningen zou eerst door middel van een VV-besluit tot stand moeten worden gebracht, 

alvorens er kan worden besloten tot toevoeging van het resultaat. Ze kan zich niet herinneren 

dat hier al een besluit toe genomen was. De prestatie-indicatoren zijn onvolledig, verschillend 

van karakter en gaan meer over activiteiten dan over resultaten. Het resultaat fluctueert 

behoorlijk. Gelukkig is er een positief resultaat ten opzichte van de begroting. Het is wel 

belangrijk om de oorzaken van de verschillen te evalueren en te achterhalen of ze structureel 

of incidenteel zijn. Op pagina 10 staat dat er drie kredieten zijn voor huisvesting, waarvan 

één taakstellend. Spreekster is van mening dat ze alle drie taakstellend zouden moeten zijn. 

De 800.000 euro voor innovatie is mooi, hoewel de vraag is of de innovatieve kracht van 

Delfland niet zo groot is dat het hele budget besteed had kunnen worden. Het 

vaarwegbeheerproject zou zijn afgerond, maar het effect ervan wordt niet duidelijk gemaakt. 

De financiering van Delfland wordt tegenstrijdig uitgewerkt. Op pagina 55 staat dat er 15 

leningen zijn met een totaal van 521 miljoen euro, maar op pagina 57 staat dat er sprake is 

van 911 miljoen euro opgenomen leningen. Ze krijgt graag een toelichting op dit verschil. Qua 

weerstandscapaciteit zit Delfland ver boven uitmuntend, maar spreekster vraagt zich af of de 

berekening wel helemaal goed is gegaan, want in de inleiding staat dat deze capaciteit 

9,5 miljoen euro bedraagt, terwijl in de berekening zelf 5,1 miljoen euro staat. Tot slot vraagt 

spreekster om een toelichting op de afwijkingen in de tabel op pagina 62 en een schets van 

de toekomst. 

 

De heer Nanninga vond het stuk behoorlijk begrijpelijk. De leesbaarheid van de 

managementsamenvatting is niet zodanig dat deze voor een breed publiek geschikt is, maar 

het waterschap heeft genoeg folders die dat wel zijn. Er is toelichting nodig op het effect van 

de beoogde aflossingsreserve op de schuldenpositie. De zin over doelrealisatie die ‘volgens 

plan’ zou lopen, is erg cryptisch. Het is erg dat de rekeningcommissie het accountantsrapport 

nog niet heeft gezien. Er is ook niets terug te vinden over het buitenlandbeleid van het 

waterschap. Het verheugt spreker dat de handhaving volgens pagina 10 bijna is gehaald. Het 

aantal posten op communicatiegebied is kennelijk gestegen, maar is dit te danken aan 

inspanningen van het waterschap zelf? Spreker vraagt hoe het project van het Erasmus 

Medisch Centrum tot stand is gekomen. Verder is hij benieuwd hoe het gaat met de aanpak 

van fraudeurs, dit in het licht van het feit dat er in Rotterdam meer dan 3000 fraudeurs op 

uitkeringsgebied zijn betrapt. Deze mensen hebben mogelijk ook onterecht kwijtschelding 

gekregen. Hij vraagt of hierover een lijntje met de RBG is opgetuigd. 

 

De heer Schouffoer mist eveneens het verslag van de accountant en de Rekeningcommissie. 

Hij vraagt het college ervoor te zorgen dat deze documenten voortaan voor de commissie 

BOB al beschikbaar zijn. Wellicht is daar een motie voor nodig ten aanzien van de 

Rekeningcommissie. Als het qua planning niet lukt om het accountantsverslag tijdig af te 

hebben, zou het zeer te waarderen zijn als de accountant volgend jaar bij deze 

commissievergadering aanwezig zou zijn om vragen te beantwoorden. Er zijn vrij veel 

afwijkingen tussen de rapportagemomenten en dat geeft geen goed gevoel. Spreker vraagt 

het college te onderzoeken wat ervoor nodig is om dergelijke afwijkingen te voorkomen. Op 

pagina 34 staat een tabel waarin de energieproducten van zuiveringen wordt gemeld. Het lijkt 

spreker een goede aanvulling om in een aparte paragraaf te vermelden welke en hoeveel 

energie Delfland precies gebruikt en wel deel daarvan groen is. Aan een dergelijk overzicht 

kunnen ook CO2-emissies worden gekoppeld. Op pagina 35 staat iets over de voortgang in de 

samenwerking tussen Delfland en Rijnland. Spreker betreurt het dat deze blijft steken en is 

benieuwd wat het college hieraan gaat doen. Hier valt immers veel winst te behalen. Het 

bedrag aan verontreinigingsheffing dat op pagina 63 wordt genoemd, is vrij laag en vertoont 

flinke fluctuaties. De vraag is of deze heffing plaatsvindt op basis van bestaande 

vergunningen, want in dat geval mogen ze als bekend worden verondersteld. Ook vraagt 

spreker zich sterk af hoe rechtmatig de egalisatiereserve is. In hetzelfde staatje, bij 

belastingopbrengsten, is te zien dat de opbrengsten van categorie Natuur nogal verschillen 
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tussen raming en uiteindelijk resultaat. Spreker vraagt zich af hoeveel andere dan de 

terreinbeherende organisaties natuurheffingen betalen. Want ook agrariërs die land hebben 

met een natuurbestemming betalen natuurtarief, evenals ook drinkwaterleidingbedrijven. 

 

Beantwoording 

 

Als voorzitter van de Rekeningcommissie, gaat mevrouw Jans in op de vragen over de 

Rekeningcommissie. Ze licht toe dat de Rekeningcommissie op 23 maart de jaarrekening 

heeft behandeld. Daarbij is gestart met een presentatie door de accountant. De 

Rekeningcommissie heeft de jaarrekening een aantal dagen voor behandeling ervan 

ontvangen. Volgens het tijdpad wordt de jaarrekening eerst binnen Delfland behandeld in het 

portefeuillehoudersoverleg en in het college van dijkgraaf en hoogheemraden. Daarna wordt 

het achtereenvolgens behandeld in de Rekeningcommissie, de vakcommissie en in de VV. 

Momenteel is de Rekeningcommissie druk doende haar advies af te stemmen. Vervolgens zal 

het voor de VV-vergadering aan de leden worden toegezonden, zodat het in overweging 

genomen kan worden voor de bespreking. Als men vindt dat het advies van de 

Rekeningcommissie al voor de vakcommissies beschikbaar moet zijn, heeft dat consequenties 

voor het tijdspad, dat nu al behoorlijk strak is. 

 

De heer Nanninga vraagt waarom de accountant zijn bevindingen al wel kon presenteren, 

maar kennelijk nog niet op papier had staan. 

 

Mevrouw Jans heeft hier geen reden voor vernomen. Er was wel een verslag toegezegd, maar 

het is niet gebeurd. Het advies van de Rekeningcommissie aan de VV is om akkoord te gaan 

met de jaarrekening, met in achtneming met een aantal adviezen en opmerkingen dat nog 

onder constructie is. 

 

Hoogheemraad Smits zal de geuite complimenten voor het jaarverslag aan de organisatie 

overbrengen, want er is hard aan gewerkt. De discussie over de inhoud wordt ook intern 

gevoerd. Het aantal pagina’s neemt jaar over jaar toe, evenals de vragen erover. Zelf zou 

spreker liever komen tot een beknopter jaarverslag. Vooral het krappe tijdschema speelt altijd 

een rol, zowel bij de accountant als bij de Rekeningcommissie. Hij is bereid te zoeken naar de 

mogelijkheid om iets meer ruimte in het tijdpad te vinden. Het primaat ligt bij de politiek. De 

Rekeningcommissie heeft een eigen positie. Er is dit jaar gewerkt met een nieuwe accountant, 

die goed te werk is gegaan. Zijn bevindingen komen nog op papier naar de VV voordat de 

behandeling plaatsvindt. Het ligt niet aan de accountant dat dit nog niet is gebeurd, maar aan 

het bestuurlijk krappe schema. De hoogheemraad deelt de kritiek op het feit dat de 

verschillende bevindingen niet eerder beschikbaar waren en zal dit voor volgend jaar als 

verbeterpunt meenemen. 

 

Realistischer begroten is ook altijd sprekers eigen streven. Er zijn echter elementen die ervoor 

zorgen dat de begroting wordt overtroffen. Als voorbeeld noemt hij de rekenrente die een 

voordelig effect heeft, door hier niet op voorhand op te corrigeren. Hetzelfde heeft zich 

voorgedaan bij de belastingopbrengsten. Die waren in de afgelopen jaren heel positiever dan 

geraamd. De RBG is een nieuwe organisatie, die zich de afgelopen jaren heeft 

geperfectioneerd. Dit heeft ertoe geleid dat het aantal ingezetenen en bedrijven is 

opgeschroefd naar een reëler niveau. Dit maakte dat er met terugwerkende kracht aanslagen 

opgelegd konden worden. De inhaalacties van de RBG leidden tot een groot aantal aanslagen 

met terugwerkende kracht over voorgaande jaren, maar dit bestand zal opdrogen. Innovatie 

is onderdeel van iedere portefeuillehouder. Spreker gaat bij alle fracties langs om 

opmerkingen over dit onderwerp te vergaren. Vorig jaar is inderdaad 800.000 euro van het 

innovatiebudget opgegaan, waardoor 200.000 euro naar het exploitatieoverschot ging. Dit 

jaar wordt het volledige miljoen wel opgemaakt. 

 

De heer Hombergen vraagt ter interruptie wat het werkelijke effect is geweest van de 

investeringen in innovatie, niet om waar het geld aan is uitgegeven. Het lijkt de heer 

Schouffoer nuttiger om het college te vragen om een overzicht van de resultaten van 5 jaar 

innovatie. Heemraad Smits meldt dat er de komende jaren ontwikkelingen op stapel staan, 

waarvan de verwachtingen hoog zijn. Daar moet in geïnvesteerd worden. Hij voorspelt dat 

innovatie hoog op de agenda zal blijven staan. 
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Spreker vervolgt met een antwoord op mevrouw Hilders. Haar vraag om concretisering van de 

evaluaties wordt genoteerd. De schrijffouten in het jaarverslag worden meegenomen als 

leerpunt. De verandering in het kwijtscheldingsbeleid loopt. Voordat erover is besloten, is 

gesproken met wethouders van sociale zaken en er wordt nog steeds met hen overlegd. Er 

wordt gepoogd de problematiek van de kwijtscheldingen op een ander niveau neer te leggen. 

Het gaat in totaal om 54.000 huishoudens. Mensen die voor het eerst een aanslag hebben 

gekregen, hebben deze al voor 60% a 70% betaald of zijn begonnen met betalen, via een 

regeling van automatische incasso. De stijging van het vermogen zit in het bedrag aan 

jaarlijkse investeringen. Er lopen daarnaast ook investeringsprojecten van vorige jaren. Er 

loopt altijd een bedrag van 90 miljoen euro tot 100 miljoen euro aan investeringen. 

 

Er komt een schriftelijk antwoord op de vraag naar de natuurhectaren. Ook de indicatoren 

zullen daarbij onder de loep worden genomen. De presentatie van het jaarverslag naar buiten 

heeft de aandacht. De mogelijkheid om tot een populaire versie te komen wordt bekeken. Van 

PPS weet de heer Hombergen zelf het meest af. De PPS-constructie is een punt van discussie. 

Spreker zal het advies van de heer Hombergen om er een sluitende businesscase van te 

maken, met een eindig jaartal, doorgeven aan zijn met PPS belaste collega. De grondverkoop 

in ’s-Gravenzande betrof enkele percelen achter de duinen, waarop de bestemming 

glastuinbouw rustte. Deze percelen heeft Delfland niet nodig en konden worden afgestoten,. 

 

De heer Brandt gaat in op de vraag over de meerjarige projecten. De financiële boeking van 

een meerjarig project wordt als onderhanden werk op de balans opgenomen en uiteindelijk na 

afronding van het project  geactiveerd.  

De tabel op bladzijde 57 geeft aan dat in totaal € 911 miljoen aan activa is opgenomen. 

Hiertegenover staan onder andere € 521 miljoen aan langlopende leningen. Het overigeis 

gefinancierd met kortlopende leningen en rekening courant krediet. 

De heer Smits vervolgt dat energiebesparing een belangrijk item is. Lastig is dat bij de 

totstandkoming van Delfluent als grote energiegebruiker al een aantal besparende 

maatregelen zijn genomen, die achteraf niet meer kunnen meetellen bij de 2%. Verder wordt 

gekeken naar de mogelijkheid van windmolens op Delflands grondgebied. Ook het project 

smartpolders worden meegenomen om het percentage te verbeteren, evenals andere 

voorbeelden van innovaties. De suggestie van een energietabel vindt spreker positief. 

 

De heer Schouffoer wijst er per interruptie op dat andere waterschappen energiestrategieën 

en energienota’s hebben. Delfland hoeft dus niet zelf het wiel uit te vinden. Hoogheemraad 

Smits sluit zich hierbij aan. Het feit dat het al ‘moeilijk‘ is om de 2% energiebesparing te 

halen, wordt opgepakt als een extra prikkel om er extra hard aan te werken. Deze ambitie 

zou van de heer Kuijvenhoven duidelijker uit het verslag mogen spreken. 

 

Hoogheemraad Smits vervolgt dat de rekening-courant daalt dankzij het bezuinigingsbeleid en 

de hiermee gepaard gaande kasstroom. Er is nog steeds ruimte voor een tijdelijke extra 

kasgeldlening, maar hier wordt steeds minder gebruik van gemaakt. Er mag op dit punt 

initiatief van het college worden verwacht. De reserve aflossing bestaat inderdaad nog niet, 

dus daar moet een apart voorstel over komen. Dit zal er zijn voordat de jaarrekening wordt 

vastgesteld. Met betrekking tot de prestatie-indicatoren ontvangt de hoogheemraad graag 

concrete suggesties van mevrouw Jans. 

 

Het risico op de investeringen komt op een ratio van 10. Dat is comfortabel en duidt op goed 

beleid. Het klopt dat er minder wordt geleend. Over de uitvoering van de nieuwe 

kwijtscheldingsregelingen wordt met de wethouders van sociale zaken van de inliggende 

gemeenten gesproken. Er wordt aan gewerkt om hier via de regionale Belastingdienst 

gegevens over te krijgen. Op de vraag van de heer Schouffoer over de accountant: deze kan 

wellicht een keer kennis komen maken met de commissie, maar als de VV wil dat de 

accountant structureel eens per jaar vergaderingen bijwoont als het gaat om de 

accountantsverklaring, moet daar ook financiële dekking voor worden gevonden. De heer 

Hombergen sluit zich aan bij het verzoek van de heer Schouffoer. 
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De voorzitter vult aan dat als deze wens werkelijk leeft, men daar een voorstel over in moet 

dienen in de VV, inclusief dekking van het tarief van de accountant. Als voorstadium kan hier 

een vraag over bij de Rekencommissie worden ingebracht. 

 

De heer Nanninga merkt per interruptie op dat hij het al prima geregeld vindt. Het zou 

bovendien de positie ven de Rekeningcommissie ondergraven als het anders gedaan wordt. 

Mevrouw Hilders kan zich vinden in het voorstel om eerst een vraag bij de Rekeningcommissie 

neer te leggen. 

 

Hoogheemraad Smits vervolgt dat hij schriftelijk zal ingaan op de verontreinigingsheffing. Het 

besluit om de weeffout ten behoeve van Ongebouwd met 200.000 euro te compenseren, is 

door de VV genomen. Deze jaarrekening gaat naar de provincie. Deze let als toezichthouder 

scherp op de rechtmatigheid. Er is niet op voorhand met de toezichthouder over deze 

beslissing gecommuniceerd; dat is ook niet gebruikelijk. Ook de natuurheffingsvraag komt 

schriftelijk aan bod. 

 

De voorzitter vervolgt de beantwoording. Hij licht toe dat de omslag om anders met de 

ramingen om te gaan, betekent dat er ook andere risico’s ontstaan. Deze komen bij de 

Kadernota aan de orde. Hoe dan ook is het onrealistisch te verwachten dat men ooit op nul 

afwijking uitkomt. Men zou kunnen praten over welke grens redelijk is.  

 

De bezuinigingen op de formatie van Delfland in de afgelopen jaren heeft effecten. De 

werkdruk is hoog en bij uitval moeten alle zeilen bijgezet worden. Zo zit op de post innovatie 

maar één medewerker, dus ontstaat er meteen vertraging als deze medewerker uitvalt. Het 

ziekteverzuim bevat twee types: een aantal landurige zieken met slechte perspectieven tikken 

in de percentages hard aan. Dan zijn er de mensen waar werkdruk en gezinssituaties een rol 

spelen. Er is afgelopen jaren wel behoorlijk in personeel gesneden en dat kan niet zonder 

druk. De flexibilisering wordt verder doorgezet om de stijging van lasten tegen te gaan. 

 

Ten aanzien van de watertoetsen zal worden nagevraagd of er aantallen worden bijgehouden. 

Het bebordingsplan voor het vaarwegbeheer is af. Beleid rond brughoogte e.d. worden 

geregeld. Delfland legt zelf geen bruggen aan, maar kijkt wel mee in de plannen van de 

gemeente. Voor 3Di is steeds meer aandacht. Er is een brief over de vorige bestuurlijke 

watertafel onderweg naar de VV. De vraag over het verantwoording afleggen over 

gedelegeerde bevoegdheden wordt besproken in de werkgroep monisme. Het gestegen 

percentage van communicatie van 55% naar 80% dat door de media wordt overgenomen, is 

te danken aan inzet van beide kanten. Het initiatief ligt eerst bij het waterschap, die brengt 

informatie via persberichten naar buiten. Vervolgens worden er Wob-verzoeken ingediend en 

komen er artikelen over in de media. 

 

De heer Hombergen vraagt per interruptie of de afdeling Communicatie dit soort knipsels ook 

naar de VV zou kunnen sturen. De voorzitter meldt dat hieraan wordt gewerkt. 

 

De voorzitter vervolgt dat de organisatie geen ‘thuiswerkers’ kent, maar er werken wel meer 

mensen thuis. De mensen van de Phoenixstraat zitten nu hier. Wat betreft frictiekosten kan 

worden gemeld, dat Delfland hier zuinig mee omgaat. Het bestede bedrag is het resultaat van 

zware onderhandelingen. Dat er niets gemeld wordt over het buitenlandbeleid, is simpelweg 

omdat er op dit punt geen bijzonderheden te melden zijn. Het onderwerp heeft volop de 

belangstelling, daar is de organisatie zich van bewust. Er zijn echter heel veel onderwerpen 

die in de jaarrekening aan bod komen en er is ook het streven de jaarrekening niet al te lijvig 

te maken. Spreker wil er wel over nadenken om in de loop van het jaar een informatieve brief 

over het buitenlandbeleid rond te sturen. Daar komt hij op terug. In de samenwerking met 

Rijnland wordt nu op uitsluitsel gewacht van Rijnlandzijde ten aanzien van de zuivering. De 

onderhandelingen gaan gewoon door. 

 

De heer Schouffoer merkt per interruptie op het jammer te zouden vinden als de 

toenaderingspogingen behalve met Schieland nu ook met Rijnland zouden stokken. Hij roept 

ertoe op de VV op de hoogte te houden. De voorzitter zal dat doen zodra er iets te melden is, 

maar nu wordt er gewacht op een reactie van Rijnland. Hij vervolgt met de centrale 

voorzuivering. Als de glastuinbouw aan voorzuivering doet, wordt daarvoor betaald. Het is 
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niet direct voor de hand liggend dat Delfland hier een eigen BV voor op zou richten. Er zal 

administratief een heffing voor worden opgelegd. 

 

Tweede termijn 

 

Mevrouw Hilders heeft nog geen antwoord op haar vraag wat er concreet van innovatie 

terecht is gekomen. Ze vraagt of de VV ervan uit kan gaan dat de projecten in de 

innovatienota nader worden beschreven. Ze is blij met de toezegging dat de losse eindjes 

worden verbeterd. De energiebesparingsdoelstelling van 2% is bepaald op een ongunstig 

moment. In de periode ervoor waren er net grote stappen gezet. 

 

Mevrouw Dijkshoorn vraagt waarom de toevoeging aan de tariefegalisatie is verdwenen en of 

de afspraak om de egalisatiereserve weer op te laten bouwen daarmee niet in het geding 

komt. 

 

De heer Hombergen voelt zich nog steeds ongemakkelijk bij de bespreking zonder 

accountantsrapport en bevindingen van de Rekeningcommissie. Hij schrikt van het verhaal 

over scherp aan de wind zeilen, met betrekking tot personeelsbeleid. Zeker als Delfland nog 

verder wil bezuinigen. Hij neemt het ziekteverzuim zeer serieus. Spreker was onlangs bij 

Waternet, waar een bord stond dat vermeldde hoelang er al was gewerkt zonder incidenten. 

Gezien het tragisch ongeval dat vorig jaar binnen Delfland heeft plaatsgevonden, verdient het 

thema incidenten in relatie tot ziekteverzuim ook aandacht. Dit staat echter niet in het 

jaarverslag, hopelijk volgend jaar wel. Op pagina 8 over gezuiverd afvalwater staat dat er 

geen geuroverlast veroorzaakt meer ‘hoeft te worden’. Dit lijkt een wat verhullende schrijfstijl 

die in het midden laat of het wel of niet goed is gegaan. De zin op pagina 47 over human 

resource management en het strategische organisatiebeleid zegt al helemaal niets. Wat wil 

men hiermee zeggen? 

 

De heer Kuijvenhoven onderschrijft de oproep om in de procedure het accountantsverslag en 

de Rekeningcommissie mee te nemen in BOB. Hij denkt dat er gezien de presentatie van de 

accountant tijdens de VV een goede inhoudelijke discussie kan worden gevoerd en hoopt dat 

het geen herhaling van zetten wordt. 

 

De heer Fekkes deelt de zorgen van de heer Hombergen over het ziekteverzuim en de 

belasting van medewerkers. Hij vraagt of hij de uitspraak van de Hoge Raad inzake de OZB-

kwestie Harnaschpolder kan inzien. 

 

De heer Simon is aangenaam verrast door de ambitie voor energiebesparing. 

 

De heer Lont vraagt of er werkelijk helemaal niets wordt teruggekoppeld over de watertoets. 

Het lijkt hem niet zo belastend om dat te doen. Hij heeft nog geen antwoord op de vraag 

waarom de prestatie-indicator op 25% staat. De vraag over rechtmatigheid is naar zijn idee 

behandeld. De heer Schouffoer vindt dit echter niet voldoende, want er is niets gezegd over of 

het feitelijk rechtmatig is. 

 

De heer Van den Berg heeft de reden voor de toevoeging wegens dubieuze debiteuren nog 

niet gehoord. Evenmin kreeg hij een antwoord op de vraag naar het besluit om bij de 

jaarrekeningresultaten naar een niet bestaande reserve over te brengen. Hij denkt dat de VV 

een voorstel moet goedkeuren om deze reserve op te richten. Ook wil hij weten wat het effect 

van deze reserve op de schuldenpositie is. De voorzitter zegt toe na te zullen lopen of hier 

nog een besluit over moet komen. Bij de Kadernota wordt er in ieder geval uitgebreid op de 

effecten teruggekomen. In het collegeakkoord is vastgelegd om het overschot apart te zetten 

‘ten behoeve van’ de schuldenpositie. Dit is daarvan de vertaling. Als men deze reserve niet 

wil, komt het resultaat in de algemene reserve. Er is in de P&C-cyclus geen ruimte om het 

nog eens anders te doen. Mensen moeten al overwerken en de grenzen zijn bereikt. De heer 

Van den Berg vraagt om dan tenminste iets van een toelichting bij het besluit te voegen. Hij 

vraagt of er nu wel of geen publieksvriendelijke versie van het jaarverslag komt. 

 

Mevrouw Jans zou graag extra informatie over personeel in het jaarverslag opgenomen zien, 

bijvoorbeeld tabel met het hoe het ziekteverzuim van mannen en vrouwen zich procentueel 
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en qua leeftijdsopbouw tot elkaar verhoudt. Ze is ook benieuwd wat er wordt bedoeld met het 

flexibiliseren van het personeelsbeleid. De prestatie-indicatoren ontbreken niet zozeer, maar 

zijn onevenwichtig tussen de programma’s. De effecten van de toevoeging aan de reserve 

aflossingscapaciteit moeten wel enigszins inzichtelijk worden gemaakt. 

 

De heer Nanninga hoort ieder jaar weer terugkomen dat het gaat over realistisch begroten. 

Wat hij belangrijker vindt, is hoe de afwijkingen worden gemotiveerd. Dit gaat steeds beter. 

Scherp aan de wind varen betekent scherper begroten en een grotere kans op afwijkingen. De 

vraagt is ook hoe realistisch ‘realistisch’ is. Tijdens de presentatie over de smartpolder bleek 

dat het rendement bijzonder slecht is. Spreker wil daarom graag weten hoe dit project is 

ingegeven, wie de initiatiefnemer is en hoe de beoordeling voor het aangaan van innovatieve 

projecten verloopt. 

 

De heer Schouffoer vindt het fijn te horen dat de opmerkingen over energie en CO2 worden 

meegenomen. Misschien kan dit terugkomen in het verslag van de rekeningcommissie. 

 

Beantwoording 

 

Heemraad Smits vindt het verstandig om bij de kadernotapresentatie aan te geven dat er in 

de afspraken met Delfluent en de Harnaschpolder efficiënties zijn ingebakken. Creativiteit 

moet aanwezig blijven en ideeën vanuit de VV zijn altijd welkom. De vraag over het 

Natuurarrest kan wellicht schriftelijk beantwoord worden via het vragenformulier. In het 

financiële kader wordt het kantelen van de stijging van de tarieven betrokken met behulp van 

grafieken. In het kader van het beleidsakkoord is afgesproken de weeffout te compenseren en 

die afspraak blijft overeind. De specifieke fondsen behouden de mogelijkheid om te 

compenseren als belastingopbrengsten per categorie tegenvallen. Daar is een techniek voor. 

Hier komt een notitie, waarin ook de reserve van Ongebouwd meegenomen wordt. 

 

De voorzitter vervolgt op de vraag van de heer Hombergen of het vervoeren van slib al 

geurloos gebeurt, dat het college aangeeft wat er kan, maar dat Delfluent verantwoordelijk is 

aan de andere kant. Als er klachten bij Delfland binnenkomen, onderneemt de organisatie 

actie. De portefeuillehouder van vanavond zal worden voorbereid op deze vraag. 

 

Hoogheemraad Smits vervolgt dat hij met de heer Kuijvenhoven hoopt dat er in de VV geen 

herhaling van zetten nodig zal zijn. De grafieken van de reserves komen in de kadernota. De 

publieksvriendelijke versie heeft de aandacht.  

 

De heer Brandt licht toe dat de accountant naar aanleiding van de boeken van de RBG heeft 

geadviseerd tot de toevoeging van 2,2 miljoen euro voor dubieuze debiteuren. De reden 

hiervoor is onbekend. Daar komt nog een schriftelijk antwoord op. Begrotingen zullen 

inderdaad nooit tot op de cent accuraat blijken. Het project Smartpolders is een zeer positief 

gewaardeerd initiatief, dat ook als zeer kansrijk werd beschouwd. Het is nog steeds mogelijk 

om er een succes van te maken, waardoor het op termijn tot een positief resultaat kan leiden. 

Er ligt een enorm potentieel van energie. 

 

De voorzitter was zelf verantwoordelijk voor de mistige zin die de heer Hombergen voorlas 

over human rescources management. Het was bedoeld als een soort samenvatting van veel 

details maar werd onverhoopt te vaag. Er zijn aanknopingspunten uit het 

medewerkersonderzoek gekomen voor werkgerelateerd ziekteverzuim. 

 

De secretaris-directeur vult aan dat het door de heer Hombergen aangehaalde ongeval in 

december 2014 heeft plaatsgevonden en daarom niet in dit jaarverslag staat. Onlangs is het 

ziekteverzuim via de Arbodienst over 2015 geëvalueerd. Daar lijken geen grote percentages 

van werkgerelateerd verzuim in te zitten. Het ziekteverzuim onder relatief jonge medewerkers 

in functies dicht bij het bestuur en met thuis een druk gezin, lijkt wel relatief hoog. Verder 

vindt op dit moment een medewerkersonderzoek plaats, dat aanvullende informatie zal 

opleveren.  

De voorzitter geeft aan dat er op een later moment een informatieve brief aan de VV kan 

worden gestuurd over de verschillende rapportages.  

 



10 

 

Het werken met een flexibele schil wordt in Euro’s benaderd en niet in fte’s. Het gaat dan om 

hoeveel geld er nodig is voor de prestaties en de taakuitoefening en niet over hoeveel fte’s.  

 

Het Erasmus MC heeft een grootverbruikerscontract met de energieleverancier. Gekoppeld 

aan de lage energiekosten ontstonden daar problemen mee. Er wordt wel gezocht naar 

mogelijkheden om op te schalen. 

 

De heer Schouffoer vraagt per interruptie of het waterschap dan als lounging customer, 

alsmede dienstverlener of als facilitator optreedt. De voorzitter antwoordt dat het waterschap 

in de basis iets kan leveren, maar in wezen geen energieleverancier is. Het Erasmus is 

gebruiker en geen energieleverancier, maar samen willen beide partijen wel graag zorgen dat 

het project verder komt.  

 

De jaarrekening gaat als bespreekstuk door naar de VV. 

 

02. Normen- en toetskader 

 

Het voorstel wordt als hamerstuk doorgeleid naar de VV. 

 

09. Informatiebeveiliging 

 

Eerste termijn 

 

De heer Hombergen vraagt of er testscenario’s worden vastgesteld. Bij de Rijksoverheid zijn 

hier bepaalde baselines voor. Hij vraagt wat hier van toepassing is, of er interne of externe 

audits plaatsvinden en in hoeverre er samenwerking is met andere waterschappen. 

 

De heer Van Kasteren wat de relatie is tussen de zaken die zijn opgepakt naar aanleiding van 

het rapport van Boer & Croon en deze notitie over informatiebeveiligingsbeleid. In het stuk 

staat dat de taken naar bepaalde functies worden gedelegeerd en dat er eens in de drie jaar 

wordt getoetst. Hij vraagt om een toelichting waarom er niet door alle afdelingen een 

driejarige toets wordt gedaan. 

 

De voorzitter antwoordt dat in Unieverband ook over informatiebeveiliging wordt gesproken. 

Op pagina 6 staat hoe de beoordelingen worden gedaan. Op basis van het Boer & 

Croonrapport is de I&A-functie op een hoger plan getild. Ten aanzien van hacken is aan de 

CIO gevraagd, wat er gebeurt als ‘alles is gehackt’ en of men dan iets kan de systemen van 

Delfland. In samenwerking met de TU Delft worden nieuwe ontwikkelingen op de voet 

gevolgd. Het gaat hierbij om de vraag wie de beschikking heeft over de benodigde sleutels. 

De VV kan binnen enkele maanden nadere informatie verwachten. De volgende stap is om 

alert te zijn op wat je moet doen als je gehackt wordt.  

 

De heer Brandt meldt dat dit plan de basis vormt voor teamplannen die de komende jaren 

worden uitgewerkt. Er worden ook tests uitgevoerd en er komt een interne en een externe 

audit. De samenwerking met Rijnland en Schieland wordt op ambtelijk niveau zeer nauw 

aangehaald. 

 

Tweede termijn 

 

De heer Hombergen is blij dat er ook wordt gewerkt aan interne en externe audits. Hij hoopt 

dat er ook steekproefsgewijs wordt onderzocht hoe het loopt. 

 

De heer Van Kasteren vraagt of de interne audit losstaat van de werking van de interne 

processen. 

 

De heer Coret vult aan dat er is gekozen voor een stuk van beperkte omvang. Daaronder ligt 

een uitgebreid maatregelenplan. In 2016 wordt dit plan voltooid om de veiligheid van Delfland 

te waarborgen. De audit is een toetsing of de maatregelen worden uitgevoerd. 

 

Het stuk wordt voor kennisgeving aangenomen. 
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10. Uitvoeringsprogramma 2016 toezicht en handhaving 

 

Eerste termijn 

 

Mevrouw Ammerlaan maakt haar complimenten voor het stuk. Ze vindt dat er wel erg veel 

nadruk ligt op de land- en tuinbouw en gelooft dat er winst te behalen is bij industrie en 

particulieren. Er komt een toezichtplan voor overige directe lozingen, maar hoe worden de 

zojuist genoemde sectoren daarin opgenomen? De veehouderij wordt genoemd als risico voor 

de waterkwaliteit. De vraag is welk risico en waarom. Vanuit de LTO is onlangs een 

presentatie gegeven waaruit blijkt dat het best goed gaat met de waterkwaliteit in de diverse 

polders. Ze denkt daarbij aan het project van de erfafspoeling. Spreekster vreest dat er op 

een risico wordt ingezoomd dat feitelijk niet voor dit gebied geldt. Het is van belang om goed 

te weten wat hier wel en niet van toepassing is. Daarom zou het goed zijn om bij de VIC aan 

te haken, maar tot dus ontbreekt Delfland daar helaas. Op pagina 20 onder samenwerking 

ontbreekt de agrarische sector volledig. Hetzelfde geldt voor pagina 23. Er is verder een 

aantal zaken in ontwikkeling, waaronder het communicatieplan. Spreekster is benieuwd hoe 

hierover met de VV wordt gecommuniceerd. Toezicht en handhaving zijn zeer bepalend voor 

het succes van de maatregelen en voor het imago van Delfland. De prestatie-indicator voor 

het klantcontactcentrum zegt dat 90% volgens de normen afgehandeld moet worden. 

Kennelijk loopt dit niet soepel. Tot slot dateert de toezicht– en handhavingstrategie van 2013. 

De vraag is of deze daarmee nog wel up-to-date is. Tot slot vraagt spreekster naar welke 

externe partners dit stuk gaat en in welke vorm. 

 

De heer Hombergen vindt toezicht en handhaving erg belangrijk, omdat de waterkwaliteit in 

dit gebied niet op orde is. De vervuiling komt van binnenuit. Om over vijf à zes jaar schoner 

water te hebben, is adequate handhaving nodig. Op pagina 8 staat dat er krap is begroot. Het 

risico dat er niet volledig kan worden gerealiseerd, is daardoor groter dan in andere jaren. 

Hier schrikt spreker van. Er is wel degelijk een gevaar dat als het toezicht onvoldoende is, de 

vervuiling weer verder gaat toenemen. Soms zijn risicolocaties bekend waar men eigenlijk 

vaker en strenger moet gaan handhaven. Spreker vraagt of er op grond van deze kennis 

’risicogestuurd’ wordt gehandhaafd. 

 

De heer Nanninga vindt handhaving een van de belangrijkste instrumenten om het water in 

het gebied schoner te maken. Hij is blij met de reactie van mevrouw Ammerlaan op het stuk. 

Ook hij vindt krap begroten een risico voor de kwaliteit van de handhaving en hoopt dat de 

hoogheemraad op dit punt ingaat. Hij is verheugd te horen dat de doelstellingen in grote lijn 

wel zijn gehaald. 

 

Beantwoording 

 

De voorzitter neemt het voorwoord erbij. Het terugdringen van ongewenste emissies blijft 

topprioriteit, maar met enkel handhaving kom je er niet. Er is daarom een andere aanpak 

geformuleerd. Tussen de oren wordt gedaan aan mentaliteitsbeïnvloeding. Het is een aanpak 

die breed met andere overheden samen wordt ingezet. Handhaving en toezicht vormen daar 

nog altijd een onderdeel van. Toch zijn er grenzen aan wat men kan doen, zowel door 

beperkingen in budget als in mankracht. Er blijven risico’s bestaan voor de waterkwaliteit. De 

strategie van 2013 geldt nog onverkort. De prestatie-indicatoren zijn strak neergezet. De 

winst moet gaan zitten in de glastuinbouw en de mentaliteitsverandering. Ieder is voor de 

eigen vervuiling verantwoordelijk. 

 

De heer Van Egmond vult aan dat er in Delfland weinig andere lozingen voorkomen. De bulk 

komt van landbouw of stedelijk gebied. Andere vervuilers zijn meegenomen in het algemene 

beleid. De heer Nanninga weet dat er ook veel geloosd wordt door verfverwerkende fabrieken 

en slachterijen en vraagt of hier ook specifiek op wordt ingezet. De heer Van Egmond 

antwoordt dat er nauw wordt samengewerkt met omgevingsdiensten uit het gebied. Als er 

iets misgaat, heeft Delfland daar doorgaans vrij snel kennis van. Voor de zwaarste industrie 

krijgen we hulp van Hollandse Delta, die hier iets meer in is gespecialiseerd. Meldingen zijn 

overigens altijd welkom bij het KCC. 
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Tweede termijn 

 

Mevrouw Ammerlaan had nog een vraag over de externe partners openstaan. De heer Van 

Egmond antwoordt dat het een openbaar stuk is, dat actief naar medeoverheden wordt 

gestuurd en op de website wordt geplaatst. 

 

De heer Hombergen wil meer stilstaan bij het risico van het niet behalen van 

beleidsdoelstellingen. Het gaat hem niet alleen om financiële doelen, maar ook om 

uitvoeringsdoelen. De voorzitter antwoordt dat het hele formulier zal worden bekeken, omdat 

het kennelijk niet goed werkt. De heer Hombergen vraagt of Delfland weleens lozers laat 

lopen omdat er te weinig tijd en mankracht voor de handhaving is. De voorzitter antwoordt 

van niet. Het meldingensysteem loopt goed, waaronder dat met apps. Er zijn geen meldingen 

die niet worden opgepakt. Hooguit kan het voorkomen dat er qua toezicht dingen worden 

uitgesteld die minder prioriteit hebben. 

 

Het stuk wordt voor kennisgeving aangenomen. 

 

11. Beantwoording van schriftelijke vragen van Natuur inzake precario 

 

Eerste termijn 

 

De heer Schouffoer pleit voor modernisering van het systeem, omdat precarioheffing onder 

vuur ligt. Hierbij gaat het om eigen leidingen, maar ook leidingen van derden. Mogelijk kan 

vaker gebruik worden gemaakt van zakelijke rechten of huurcontracten met partijen die 

grond van Delfland willen gebruiken. Het voordeel daarvan is dat het gewoon tegen 

marktconforme tarieven kan. 

 

De heer Hombergen ziet dat Delfland redelijk veel precario binnenkrijgt en zelf nog minder 

betaalt. Hij vraagt of het waterschap kwetsbaar is voor precariorechten die door gemeenten 

worden opgelegd en of de opbrengsten de apparaatkosten voor het innen wel waard zijn.  

 

Beantwoording 

 

Hoogheemraad Smits is bereid om te onderzoeken of een ander verrekeningssyteem 

gunstiger is. Hij komt terug met informatie hierover en over de perceptiekosten van precario. 

 

Het stuk wordt voor kennisgeving aangenomen. 

 

12. Beantwoording schriftelijke vragen Natuur WN n.a.v. klimaatverdrag 

 

Eerste termijn 

 

De heer Schouffoer leest de laatste tijd veel over greendeals. Hij is benieuwd wat deze onder 

de streep opleveren. Hij is blij met de semitoezegging om energiegebruikcijfers en CO2-

uitstootcijfers in de jaarrekening te publiceren en kijkt met ongeduld uit naar de 

aangekondigde rapportage. Specifiek de Delflandse cijfers lijken hem interessant. Hij vraagt 

of het college daar zijn oordeel bij wil zetten in relatie tot de uitgesproken ambities. 

 

De heer Nanninga vraagt hoe de steeds groter wordende energieslurpende pompen zich 

verhouden tot de doelstelling om energie te besparen. De excursie naar de Grote Lucht 

leverde het inzicht op dat de stroomprijs de hele dag door fluctueert. In de toekomst zou het 

mogelijk zijn om de pompen enkel op het voordeligste moment te laten draaien. 

 

Beantwoording 

 

Hoogheemraad Smits houdt de ontwikkelingen nauwlettend in de gaten. Er zit een enorm 

potentieel in. Hij komt hier te zijner tijd op terug.  

 

4. H. Hamerstukken 
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Er staan geen hamerstukken op de agenda. 

 

5. Informatie 

 

01. RBG-rapportage Prestatiecontract 4e kwartaal 2015 

 

Mevrouw Jans gebruikt dit onderwerp als aanknopingspunt om naar de voortgang van het 

kwijtscheldingsbeleid te kijken. 60% tot 70% van de nieuwe aanslagontvangers betaalt 

kennelijk. Ze ontvangt graag de gedetailleerde rapportage. 

 

Hoogheemraad Smits antwoordt dat de stand van zaken bij de bespreking van de 

jaarrekening naar is voren is gekomen. Meer dan dat is op dit moment niet te melden. De 

ontwikkeling is in lijn met de verwachting in de begroting. Voor het overige komt dit 

onderwerp naar voren in de eerstvolgende kwartaalrapportage. 

 

6. Rondvraag en sluiting 

 

Er zijn geen onderwerpen voor de rondvraag. 

 

De voorzitter sluit de vergadering om 12.50 uur. Hij bedankt de aanwezigen voor hun 

inbreng. 

 

 

Aldus vastgesteld in de vergadering van de commissie Bestuur, Organisatie en Bedrijfsvoering 

d.d. 10 mei 2016. 

 

De voorzitter,       De secretaris, 

 

 

 

dhr. mr. M.A.P. van Haersma Buma, dijkgraaf  mevr. mr. A.J. Buisman 


